



Tells the Syrian woman that her son was wanted for smuggling and was arrested in the port of Tartus before being sent to the ship heading to Lebanon.

Says that his son was one of the contractors who were smuggling citizens in exchange for money. He says that they were captured by the regime's security forces and are still held in custody.

#### Smuggling:

The activist says that there are many contractors who are smuggling citizens in exchange for money. They are using various methods to do this, such as using boats or planes. Some of them are even members of the security forces.

#### The system is smuggling:

The activist says that the system is smuggling citizens in exchange for money. They are using various methods to do this, such as using boats or planes. Some of them are even members of the security forces.

The activist says that there are many contractors who are smuggling citizens in exchange for money. They are using various methods to do this, such as using boats or planes. Some of them are even members of the security forces.

ولا يخفى أنه يعمل سمساراً لـ"ناس كبار" بشكل سري، ونفي أن يكون قد خدع أحداً، ويؤكد أنه التزم بكل اتفاق عقده مع أصحاب الحاجات، ويقول إنه ساعد أكثر من مائة شاب على الفرار خارج البلاد خلال شهر واحد.

وأشار في حديث للجزيرة نت أن لديهم فروعاً وعملاء في أغلب المناطق ويعملون علانية، ويهربون المطلوبين عبر البر إلى تركيا أو عبر جرود القلمون إلى لبنان وعبر البحر إلى أوروبا، و"هذا يتبع لرغبة الشاب والمبلغ الذي يدفعه".

#### هرباً من الموت:

وتتقاطر جثث القتلى بأعداد كبيرة إلى القرى الموالية للنظام ممن يقاتلون في جيش النظام وتشكيلاته العسكرية الأخرى، ولا سيما في الآونة الأخيرة، مما دفع عائلات من الطائفية العلوية للامتناع عن إرسال أبنائها للقتال، وراحت تبحث عن طرق لتهريبهم خارج البلاد.

ويؤكد ميهوب -من قرية دمسرخو- أن تهريب الشباب هو لإنقاذ أرواحهم، نافياً أن يكون بسبب معارضتهم النظام رغم أنه أخذ عليه عدم اهتمامه بأرواح عناصر جيشه وتركهم للموت في أكثر من مناسبة وموقع.

كما دفع وجود مafيات تهريب شباباً من طوائف أخرى إلى اللجوء إليها لتخلصها من الملاحقة الأمنية، وأشار زين الدين - من أبناء السويداء- إلى أنه اتصل بأحد السماسرة ودفع المال مقابل إخراجه إلى لبنان.

وأشار -في حديث هاتفي للجزيرة نت- إلى أنه ينتظر التزام الوسيط بنقله إلى لبنان، هرباً من ملاحقة النظام له باعتباره معارضياً سياسياً، ولفت إلى أنه باع كل ما يملك لتوفير المبلغ المطلوب.

الجزيرة نت

المصادر: